
Za kvalitnější školství 

Školství je bohužel dlouhodobě resortem, kde vláda šetří nejen finančními prostředky, ale také 

podporou a snahou pomoci se zvyšováním efektivity a zkvalitnění výuky. Stávající postup vlády 

je zároveň v rozporu se sliby, které nám byly dány, což v důsledku povede k celkovému 

snižování úrovně vzdělávání v České republice. 

Snižování množství peněz směřujících do školství není v žádném případě pouze o výši platů 

zaměstnanců, jak se mylně domnívá většinová společnost podpořená mnohými výroky v 

médiích. Ano, finanční škrty zasáhnou ve velké míře platy nepedagogických pracovníků, kteří 

jsou skutečně nepostradatelnou součástí celého systému a jejichž práce si všichni nesmírně 

vážíme a nemůžeme si dovolit o ně přijít. Jedná se ale také o snižování počtu hodin, které mají 

školy k dispozici. Jde především o půlené hodiny, jejichž zavedení mělo ve školách dopomoci 

k vyšší efektivitě výuky a umožnit individuálnější přístup k žákům/studentům. Zásah do tohoto 

již zavedeného systému považujeme za krok zpátky v cestě k modernizaci a zkvalitnění našeho 

školského systému. Následkem tohoto kroku by bylo nejen snižování nastavené úrovně 

vzdělávacího procesu, nicméně také snižování úvazků nebo propouštění pedagogických i 

nepedagogických pracovníků.  

Celý vzdělávací systém, který v České republice funguje, je třeba i nadále zlepšovat, 

modernizovat a přizpůsobovat měnícím se požadavkům dnešní společnosti. Tento proces je 

sám o sobě velmi složitý a zdlouhavý a nikdy nemůže úspěšně postupovat kupředu, pokud jsou 

nám v našich snahách neustále házeny klacky pod nohy a je potřeba vypořádávat se nejprve 

se změnami k horšímu. Proto je v této situaci důležitější než kdy jindy držet spolu a vysvětlit 

veřejnosti, že hlavním cílem této akce není náš osobní prospěch, ale to, jakým směrem se bude 

školství ubírat v následujících letech.   

Většina pracovníků naší školy se dne 27. 11. 2023 z výše uvedených důvodů zúčastní 

celostátně vyhlášené stávky. Nechceme prosazovat pouze zájmy naší školy, ani zde 

nevystupujeme jako jednotlivci s osobními cíli. Chceme se postavit na stranu vzdělávání a 

vyjádřit také jasnou podporu všem ostatním, kterým není nynější situace lhostejná. Je třeba 

mít stále na paměti i to, že děti jsou budoucností nás všech, a proto by i kvalita jejich vzdělávání 

měla být naší prioritou.  

 


